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IV. 

VÝSLEDKY PŘIPOMÍNKOVÉHO ŘÍZENÍ - VYPOŘÁDÁNÍ PŘIPOMÍNEK K MATERIÁLU S NÁZVEM: 

„Časový harmonogram přípravy Systému elektronického mýta po roce 2016“ 

 
Dle Jednacího řádu vlády byl materiál rozeslán do vnějšího připomínkového řízení dopisem ministra dopravy dne 1. února 2016 s termínem zaslání 
připomínek do 5 pracovních dní ode dne, kdy byl materiál vložen do eKLEP. Vyhodnocení tohoto řízení je uvedeno v následující tabulce: 
 

Resort 

Připomínky 

Vypořádání 

Bez připomínek 

 

Ministerstvo financí 

Bez připomínek 

 

Ministerstvo kultury 

Bez připomínek 

 

Ministerstvo obrany 

Ministerstvo práce a 

Bez připomínek 

 

sociálních věcí 

Ministerstvo pro místní 

Bez připomínek 

 

rozvoj 

Ministerstvo průmyslu a 

Bez připomínek 

 

obchodu 

Bez připomínek 

 

Ministerstvo spravedlnosti 

Ministerstvo školství, 

Bez připomínek 

 

mládeže a tělovýchovy 
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Bez připomínek 

 

Ministerstvo vnitra 

Ministerstvo zahraničních 

Bez připomínek 

 

věcí 

Bez připomínek 

 

Ministerstvo zdravotnictví 

Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována 

Požadujeme  doplnit  informace  o  průběhu  jednání  se  Materiál byl doplněn. 
stávajícím poskytovatelem a důvodech, proč a v jakých 
oblastech nedošlo k dohodě. 

Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Požadujeme  doplnit  jasné  časové  omezení  (milníky),  Jediným časovým milníkem přípravy Systému elektronického 
které  musí  být  splněny,  aby  byl  výběr  poskytovatele  mýta po roce 2016 je 31. prosince 2016, resp. 1. ledna 2017. 
realizován  včas  a  krizovou  variantu,  která  výběr  mýta  Jedná  se  povinnost  zajistit  řádný  výběr  mýtného  od  tohoto 
zajistí, pro případ, že tyto milníky nebudou splněny. 

data a nedopustit tak diskontinuitu ve výběru mýta. Varianta 
obsažená v tomto materiálu je krizová. Vyjma této varianty je 

Ministerstvo zemědělství 

varianta  nulová,  tj.  nevýběr  mýta  od  1.  ledna  2017. 
Ministerstvo  dopravy  neidentifikovalo  další  varianty  vyjma 
varianty nulové, tzn. nevýběr mýta od 1. ledna 2017, a této 
varianty  (krizové),  spočívající  v prodloužení  smlouvy  se 
stávajícím dodavatelem služeb a získání tak času pro realizaci 
technologicky  neutrálního  zadávacího  řízení  na  dodavatele 
nového Systému elektronického mýta a poskytovatele služeb 
s jeho provozem spojených. 
Další  milníky  v rámci  této  vývojové  větve  jsou  obsaženy 
v části  materiálu  věnující  se  popisu  jednání  se  stávajícím 
dodavatelem  služeb,  konkrétně  v části  věnující  se  dopisu 
generální  ředitele  společnosti  Kapsch  Telematic  Services 
s.r.o., pana Ing. Karla Feixe. 
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Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Požadujeme  doplnit  právní  rozbor  možnosti  zadání  Materiál byl doplněn. 
zakázky  a  odůvodnění  JŘBU  s jediným  uchazečem,  Podstata tohoto materiálu není zdůvodnění použití jednacího 

v situaci,  kdy  jsou  známi  minimálně  dva  potenciální  řízení  bez  uveřejnění  pro  potřeby  prodloužení  smlouvy,  na 

uchazeči. 

jejímž  základě  je  Systém  elektronického  mýta  provozován, 
nýbrž  věcné  zhodnocení  současné  situace  a  stanovení 
zásadních  východisek.  Zákonné  důvody  pro  realizaci 
jednacího  řízení  jsou  věcné,  tj.  technické  důvody.  Proto 
stěžejní část  logického sledu kroků Ministerstva dopravy se 
věnuje  především  znaleckému  ověření  správnosti  poznatků 
ministerstva,  tj.  konstataci  existence  či  neexistence 
technických  důvodů,  jež  znemožňují  předatelnost  SEM. 
Bude-li  potvrzeno,  že  tu  tyto  důvody  jsou,  pak  tento  věcný 
(technický)  důvod  bude  subsumován  pod  příslušnou  normu 
zákona  č.  137/2006  Sb.,  o  veřejných  zakázkách,  ve  znění 
pozdějších předpisů. 
Materiál  byl  doplněn  o  popis  zákonných  důvodů  pro 
prodloužení smlouvy se stávajícím dodavatelem. 

Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Požadujeme  doplnit  informaci  o  tom,  jak  bude  Smlouva  o  poskytování  služeb  technicko-organizačního 
ministerstvo postupovat a jaký vliv bude mít rozhodnutí  poradce  je  stále  platná  a  její  plnění  nadále  probíhá.  Pokud 
ÚOHS  o  zákazu  využívání  smlouvy  s technicko- bude rozhodnutím Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže ve 
organizačním poradcem. 

II.  stupni  potvrzen  zákaz  plnění  ze  smlouvy,  bude 
Ministerstvo  dopravy  toto  rozhodnutí  plně  respektovat  a 
smlouva  o  poskytování  služeb  technicko-organizačního 
poradce  pro  ESVZ  bude  ukončena.  Ministerstvo  dopravy 
následně  vynaloží  veškeré  možné  úsilí  ke  splnění  úkolů 
stanovených  vládou  České  republiky.  V nejhorším  případě 
bude  smlouva,  na  jejímž  základě  je  stávající  Systém 
elektronického mýta provozován, prodloužena bez jakékoliv 
optimalizace (věcné a finanční). 
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Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Požadujeme  zdůvodnit,  proč  nebyla  zahájena  činnost  Činnosti  k přípravě  výběru  Projektového  manažera  byly  již 
k přípravě  a  výběru  technicko-organizačního  poradce  zahájeny. Dne 8. února 2016 ve Věstníku veřejných zakázek 
pro přípravu soutěže na výběr dodavatele mýta po roce  bylo  uveřejněno  oznámení  předběžných  informací  pro 
2019,  což  dokazují  informace  obsažené  v tomto  veřejnou  zakázku  s názvem:  „Výkon  funkce  projektového 
dokumentu a přiloženém upraveném harmonogramu. 

manažera  pro  realizaci  projektu  výkonového  zpoplatnění 
pozemních  komunikací  v České  republice  po  roce  2019“, 
čímž  byl  realizován  první  zásadní  krok  vedoucí  k realizaci 
zadávacího  řízení.  Je  nutné  si  uvědomit,  že  vývoj  při 
vyjednávání  součinnosti  stávajícího  dodavatele  služeb  byl 
určující pro obsah činnosti Projektového manažera (předmětu 
veřejné zakázky na Projektového manažera). Pakliže by byla 
veřejná  zakázka  na  Projektového  manažera  zadána 
v původním  rozsahu,  došlo  by  následně  k podstatné  změně 
smlouvy (vypuštění koncepce zpoplatnění), což by ve svém 
důsledku znamenalo zvýšené riziko postihu ze strany ÚOHS, 
a to na žádost případných neúspěšných uchazečů, kteří by se 
touto  změnou  cítili  poškozeni,  neboť  by  to  také  znamenalo 
podstatnou změnu zadávacích podmínek. 
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Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Požadujeme  doplnit  srovnání,  jakým  způsobem  se  Materiál byl doplněn. 
posouvá  původně  vládou  schválený  harmonogram,  Posunutí  časového  harmonogramu  obsaženém  v tomto 

zdůvodnění  těchto  změn  a  popsat  dopady,  které  tento  materiálu  oproti  časovému  harmonogramu  schváleném 

posun bude mít na další kroky. 

usnesením vlády České republiky č. 935 ze dne 20. listopadu 
2015 je zcela evidentní při jejich vzájemném porovnání, avšak 
je  nutné  si  uvědomit,  že  časový  harmonogram  obsažený 
v tomto  materiálu  je  pro  koncept  odlišný  od  konceptu  ze 
závěru  roku  2015,  proto  jejich  vzájemné  srovnání  nepřináší 
praktický užitek. Porovnávaly by se tak nesrovnatelné časové 
harmonogramy,  neboť  předchozí  časový  harmonogram 
obsahoval  dohodu  stran  součinnosti  stávajícího  dodavatele 
služeb,  které  do  dnešního  dne  nebylo  dosaženo,  načež  se 
promítlo v úpravě konceptu přípravy Systému elektronického 
mýta.  
Současně  uvádíme,  že  vývojová  větev  obsažená  v tomto 
materiálu  nedává  předpoklady  pro  zpracování  koncepce 
výkonového  zpoplatnění  pozemních  komunikací  v České 
republice a případnou navazující právní úpravu.  

Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována 

Požadujeme materiál doplnit o informaci jaká jednání a  Materiál byl doplněn. 
s jakými  výsledky  byla  ze  strany  ministerstva  dopravy 
s EK podniknuta ve věci zavedení EETS. 
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Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Požadujeme, aby v souladu s usnesením vlády všechny  Všechny  materiály  týkající  se  výkonového  zpoplatnění 
materiály týkající se problematiky zajištění výběru mýta  předkládané vládě jsou současně předloženy členům Řídícího 
po roce 2016 byly předkládány s dostatečným časovým  výboru.  Tento  materiál  byl  zaslán  členům  Řídícího  výboru 
předstihem k projednání Řídícímu výboru. 

ještě před zahájením mezirezortního připomínkového řízení. 
Časová  dotace  pro  tento  materiál  nebyla  stanovena 
Ministerstvem  dopravy  nýbrž  koaličními  stranami  na  jejich 
zasedání dne 25. ledna 2016, kde byl stanoven požadavek na 
předložení  tohoto  materiálu  vládě  k jednání  dne  17.  února 
2016. Přesto však členové Řídícího výboru souhlasili na svém 
jednání,  které  se  uskutečnilo  dne  26.  ledna  2016, 
s projednáním  tohoto  materiálu  per-rollam,  a  to  s možností 
zaslání  případných  připomínek  do  konce  lhůty  pro 
mezirezortní připomínkové řízení. 

Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Požadujeme doplnit informaci, zda a jak je ministerstvo  Je  nutné  rozlišit  mezi  jednáními  stran  součinnosti  a  stran 
dopravy schopné garantovat, že se podaří zajistit výběr  prodloužení  smlouvy,  na  jejímž  základě  je  Systém 
mýta po 1. 1. 2017 stávajícím poskytovatelem, za situace,  elektronického  mýta  provozován.  Konsorcium  společností 
kdy se za poslední téměř rok nepodařilo s ním dohodnout  Kapsch  ve  svém  dopise  vyjádřilo  ochotu  dohodnout  se  na 
jakoukoliv součinnost. 

prodloužení  výše  uvedené  smlouvy,  což  je  také  obsahem 
tohoto  materiálu  v části  s názvem:  „Jednání  se  stávajícím 
dodavatelem služeb“. Pakliže nebude ze strany Ministerstva 
dopravy dosaženo kýžené optimalizace smlouvy se stávajícím 
dodavatelem služeb stran věcného a finančního plnění, dojde 
k jejímu prodloužení bez této optimalizace, tedy dle současně 
platných podmínek. 

Ministerstvo životního 

Bez připomínek 

 

prostředí 
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Úřad vlády ČR - 

Bez připomínek 

 

Zmocněnec vlády pro lidská 

práva 

Úřad vlády ČR - Ministr a 

Bez připomínek 

 

předseda Legislativní rady 

vlády 
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Doporučující připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Opětovně  upozorňujeme  na  úpravu  ve  směrnici  Implementace  Evropské  služby  elektronického  mýta  je 
Evropského parlamentu a Rady 2004/52/ES a rozhodnutí  značně  složitý  a  jak  časově  tak  i  finančně  náročný  projekt. 
Komise 2009/750/ES. V čl. 3 odst. 4 uvedené směrnice je  Ministerstvo dopravy, v případě že bude dosaženo shody na 
výslovně stanoveno, do jakého data mají členské státy -  postupu  obsaženém  v tomto  materiálu,  bude  usilovat  o 
využívají-li vnitrostátní systémy elektronického mýtného  urychlené  zahájení  realizace  tohoto  projektu,  tedy 
- zajistit, aby provozovatelé nebo poskytovatelé nabídli  implementace  EETS.  Znalost  Systému  elektronického  mýta 
evropskou  službu  elektronického  mýtného  svým  současného  dodavatele  služeb  zaručuje  řádnou  a  včasnou 
zákazníkům. Lhůta pro řádnou implementaci uběhla již  úpravu  systému  ve  vztahu  k zajištění  jeho  interoperability. 
v říjnu 2012, resp. v říjnu 2014.  

Každopádně  je  nutné  uvést,  že  Evropská  komise  je  s tímto 

Předkladatel 

v materiálu 

konstatuje 

potřebu  postupem  srozuměna,  což  by  ve  svém  důsledku  mělo  vést 

implementace evropské služby elektronického  mýtného,  k samotnému  zastavení  řízení  pro  porušení  Smlouvy  o 

Úřad vlády ČR - Odbor 

se kterou hodlá výhledově započít v lednu 2017a pilotní  fungování  Evropské  unie,  které  je  vedeno  proti  České 

republice. 

kompatibility 

provoz předpokládá od ledna 2018. Je otázkou, zda takto 
pozvolný postup zavádění lze považovat za neprodlenou 
implementaci  evropské  služby  elektronického  mýta. 
Zejména za situace, kdy řízení o porušení smlouvy nadále 
běží – byť se přímo nedotýká implementace čl. 3 odst. 4 
směrnice 

2004/52/ES. 

Z dřívější 

komunikace 

s Ministerstvem dopravy vyplynulo, že Evropská komise 
je s navrženým harmonogramem srozuměna.  
Závěr: 
Dáváme  ke  zvážení,  zda  uvedený  harmonogram  v části 
týkající  se  evropské  služby  elektronického  mýtného 
dostatečně  reflektuje  již  stávající  značné  zpoždění  se 
zaváděním této služby. 

Úřad vlády ČR - Odbor pro 

Bez připomínek 

 

koordinaci boje s korupcí 
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Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována 

Požadujeme  do  materiálu  doplnit  informaci  o  průběhu  Materiál byl doplněn. 
dosavadních  jednání  mezi  ministerstvem  dopravy  a 
stávajícím  dodavatelem  systému  elektronického  mýta 
včetně  uvedení  důvodů,  proč  nedošlo  mezi  oběma 
stranami k dohodě. 

Odůvodnění: 

Ministerstvo dopravy v materiálu deklaruje, že z důvodu 

Úřad vlády ČR - 

nedosažení  dohody  se  stávajícím  dodavatelem  není 
schopno  realizovat  otevřenou  soutěž  na  provoz 

Místopředseda vlády pro 

stávajícího systému, ale již nezmiňuje konkrétní příčiny 

vědu, výzkum a inovace a 

tohoto stavu. 
Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

předseda Rady pro výzkum,  Požadujeme v materiálu objasnit, jak se podaří zajistit  Je  nutné  rozlišit  mezi  jednáními  stran  součinnosti  a  stran 

vývoj a inovace 

výběr mýta po 1. 1. 2017 se stávajícím poskytovatelem,  prodloužení  smlouvy  o  poskytování  služeb  spojených 
když se s ním ministerstvo dopravy za posledních deset  s provozem  o  poskytování  služeb  spojených  s provozem 
měsíců nedohodlo na jakékoli součinnosti. 

systému  výkonového  zpoplatnění  vybraných  pozemních 
komunikací  v České  republice.  Konsorcium  společností 
Kapsch  ve  svém  dopise  vyjádřilo  ochotu  dohodnout  se  na 
prodloužení  výše  uvedené  smlouvy,  což  je  také  obsahem 
tohoto  materiálu  v části  s názvem:  „Jednání  se  stávajícím 
dodavatelem služeb“. Pakliže nebude ze strany Ministerstva 
dopravy dosaženo kýžené optimalizace smlouvy se stávajícím 
dodavatelem služeb stran věcného a finančního plnění, dojde 
k jejímu prodloužení bez této optimalizace, tedy dle současně 
platných podmínek. 
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Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Požadujeme  v  materiálu  jasně  uvést,  jakým  způsobem  Materiál byl doplněn. 
chce  ministerstvo  dopravy  odůvodnit  zadání  veřejné  Podstata tohoto materiálu není zdůvodnění použití jednacího 

zakázky v jednacím řízení bez uveřejnění, a to i s ohledem  řízení  bez  uveřejnění  pro  potřeby  prodloužení  smlouvy,  na 

na skutečnost, že jsou veřejně známy nabídky minimálně  jejímž  základě  je  Systém  elektronického  mýta  provozován, 

dvou  potencionálních  uchazečů,  kteří  tvrdí,  že  jsou  nýbrž  věcné  zhodnocení  současné  situace  a  stanovení 

schopni  zajistit  výběr  mýta  po  1.  1.  2017.  Požadujeme  zásadních  východisek.  Ve  zbytku  viz  výše  připomínka 

rovněž materiál doplnit o právní rozbor, který by ověřil  Ministerstva zemědělství a sdělení Ministerstva dopravy k ní. 

zákonnost navrženého postupu. 

Materiál  byl  doplněn  o  popis  zákonných  důvodů  pro 

Odůvodnění: 

prodloužení smlouvy se stávajícím dodavatelem. 

V materiálu nejsou uvedeny žádné zákonné důvody, které 
by obhajovaly zvolený postup. 
Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Požadujeme v materiálu uvést  jasnou informaci o tom,  Smlouva  o  poskytování  služeb  technicko-organizačního 
jak  bude  ministerstvo  dopravy  reagovat  na  rozhodnutí  poradce  je  stále  platná  a  její  plnění  nadále  probíhá.  Pokud 
Úřadu  pro  ochranu  hospodářské  soutěže,  kterým  úřad  bude rozhodnutím Úřadu pro ochranu hospodářské soutěže ve 
zakázal  plnění  smlouvy  ministerstva  s  technicko- II.  stupni  potvrzen  zákaz  plnění  ze  smlouvy,  bude 
organizačním poradcem, kterého ministerstvo vybralo v  Ministerstvo  dopravy  toto  rozhodnutí  plně  respektovat  a 
minulém roce. 

smlouva  o  poskytování  služeb  technicko-organizačního 
poradce  pro  ESVZ  bude  ukončena.  Ministerstvo  dopravy 
následně  vynaloží  veškeré  možné  úsilí  ke  splnění  úkolů 
stanovených  vládou  České  republiky.  V nejhorším  případě 
bude  smlouva,  na  jejímž  základě  je  stávající  Systém 
elektronického mýta provozován, prodloužena bez jakékoliv 
optimalizace (věcné a finanční). 
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Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Požadujeme materiál doplnit o krizovou variantu, která  Jediným časovým milníkem přípravy Systému elektronického 
by výběr mýta zajistila i v případě, že se stanovené cíle v  mýta po roce 2016 je 31. prosince 2016, resp. 1. ledna 2017. 
materiálu nepodaří naplnit. 

Jedná  se  povinnost  zajistit  řádný  výběr  mýtného  od  tohoto 
data a nedopustit tak diskontinuitu ve výběru mýta. 

Odůvodnění: 

Za další milníky lze považovat  termíny, které jsou uvedeny 

Prioritou státu je zajistit výběr mýta i po 1. 1. 2017, jinak  v dopise  generálního  ředitele  společnosti  Kapsch  Telematic 
by  nevýběrem  mýta  přicházel  mýta  o  zásadní  finanční  Services  s.r.o.,  pana  Ing.  Karla  Feixe,  a  které  jsou  uvedeny 
prostředky, které by byly i z pohledu státního rozpočtu  v tomto  materiálu  v části  s názvem:  „Jednání  se  stávajícím 
velmi  těžce  nahraditelné.  V  materiálu  by  tak  měla  být  dodavatelem služeb“. 
rovněž uvedena jasná časová omezení, dokdy musí dojít  Varianta obsažená v tomto materiálu je krizová. Vyjma této 
k nejzazšímu naplnění jednotlivých cílů tak, aby byl výběr  varianty je varianta nulová, tj. nevýběr mýta od 1. ledna 2017. 
poskytovatele realizován včas. 

Ministerstvo  dopravy  neidentifikovalo  další  varianty  vyjma 
varianty  nulové  a  této  varianty  (krizové),  spočívající 
v prodloužení  smlouvy  se  stávajícím  dodavatelem  služeb  a 
získání  tak  času  pro  realizaci  technologicky  neutrálního 
zadávacího  řízení  na  dodavatele  nového  Systému 
elektronického mýta a poskytovatele služeb s jeho provozem 
spojených. 
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Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Požadujeme  v  materiálu  uvést,  jak  chce  ministerstvo  Materiál byl doplněn. 
dopravy  zajistit  návaznost  výběru  mýta  na  přechodné  Posunutí  časového  harmonogramu  obsaženém  v tomto 

období  na  nezbytně  dlouhou  dobu  po  1.  1.  2017.  V  materiálu  oproti  časovému  harmonogramu  schváleném 

souvislosti  s  tím  požadujeme  rovněž  doplnit  srovnání,  usnesením vlády České republiky č. 935 ze dne 20. listopadu 

jakým způsobem a z jakých důvodů se posouvá původně  2015 je zcela evidentní při jejich vzájemném porovnání, avšak 

vládou schválený harmonogram. 

je  nutné  si  uvědomit,  že  časový  harmonogram  obsažený 
v tomto  materiálu  je  pro  koncept  odlišný  od  konceptu  ze 

Odůvodnění: 

závěru  roku  2015,  proto  jejich  vzájemné  srovnání  nepřináší 

Od  října  2015  měla  být  podle  materiálu  ministerstva  praktický užitek. Porovnávaly by se tak nesrovnatelné časové 
dopravy  zahájena  veškerá  činnost  k  přípravě  a  výběru  harmonogramy,  neboť  předchozí  časový  harmonogram 
technicko-organizačního  poradce  pro  přípravu  soutěže  obsahoval  dohodu  stran  součinnosti  stávajícího  dodavatele 
na výběr dodavatele mýta po roce 2019 v technologicky  služeb,  které  do  dnešního  dne  nebylo  dosaženo,  načež  se 
neutrálním  otevřeném  výběrovém  řízení.  Do  dnešního  promítlo v úpravě konceptu přípravy Systému elektronického 
dne zjevně nedošlo v této oblasti k žádnému pokroku, o  mýta. 
čemž svědčí i informace obsažené v materiálu. Příprava  Činnosti  k přípravě  výběru  Projektového  manažera  byly  již 

otevřeného technologicky neutrálního zadávacího řízení  zahájeny. Dne 8. února 2016 ve Věstníku veřejných zakázek 

se  neustále  posouvá  v  čase  a  je  patrné,  že  realizace  bylo  uveřejněno  oznámení  předběžných  informací  pro 

veškerých  kroků  pro  zajištění  výběru  mýta  v  otevřené  veřejnou  zakázku  s názvem:  „Výkon  funkce  projektového 

technologicky  neutrální  soutěži  nenavazuje  ani  na  manažera  pro  realizaci  projektu  výkonového  zpoplatnění 

potencionální tříleté prodloužení stávající smlouvy. 

pozemních  komunikací  v České  republice  po  roce  2019“, 
čímž  byl  realizován  první  zásadní  krok  vedoucí  k realizaci 
zadávacího  řízení.  Je  nutné  si  uvědomit,  že  vývoj  při 
vyjednávání  součinnosti  stávajícího  dodavatele  služeb  byl 
určující pro obsah činnosti Projektového manažera (předmětu 
veřejné zakázky na Projektového manažera). Pakliže by byla 
veřejná  zakázka  na  Projektového  manažera  zadána 
v původním  rozsahu,  došlo  by  následně  k podstatné  změně 
smlouvy (vypuštění koncepce zpoplatnění), což by ve svém 
důsledku znamenalo zvýšené riziko postihu ze strany ÚOHS, 
a to na žádost případných neúspěšných uchazečů, kteří by se 
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touto  změnou  cítili  poškozeni,  neboť  by  to  také  znamenalo 
podstatnou změnu zadávacích podmínek. 

Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Požadujeme materiál doplnit o informaci, jaká jednání  Materiál byl doplněn. 
(a s jakými výsledky) byla ze strany ministerstva dopravy 
vedena  s  Evropskou  komisí  ohledně  Evropské  služby 
elektronického mýta. 

Odůvodnění: 

Ministerstvu  dopravy  byla  uložena  povinnost  jednak  s 
Evropskou  komisí,  nicméně  vláda  o  těchto  jednání  (a 
jejich výsledcích) není informována. 
Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

K  čl.  II  bod  1  –  Navrhované  znění  čl.  II  bodu  1  Materiál  byl  doplněn  o  zdůvodnění  jednotlivých 
předpokládá  zrušení té  části usnesení  vlády ze dne 15.  navrhovaných  změn  týkajících  se  předcházejících  usnesení 
dubna 2015 č. 282 ke Konceptu přípravy SEM po roce  vlády České republiky. 
2016, kde je vládou schválen postup pro přípravu SEM 

Úřad vlády ČR – vedoucí 

technologicky neutrálním zadávacím řízením.  

Úřadu vlády ČR 

Vzhledem  ke  skutečnosti,  že  panuje  shoda  koaličních 
partnerů, že po dořešení zadávacího řízení na nezbytně 
nutnou dobu po r. 2016 se stávajícím provozovatelem by 
mělo  být  vyhlášeno technologicky  neutrální  zadávací 
řízení,  neshledáváme  důvod  předmětnou  část  usnesení 
rušit. 
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Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

K čl. II bod 2 – Navrhované usnesení počítá se zrušením  Materiál  byl  doplněn  o  zdůvodnění  jednotlivých 
původního usnesení vlády ze dne 26. srpna 2015 č. 693 k  navrhovaných  změn  týkajících  se  předcházejících  usnesení 
základním  parametrům  zadávací  dokumentace  pro  vlády České republiky. 
zadávací řízení na provoz SEM (v bodech 1, 2 a 3). 

Požadujeme  zachování  původního  usnesení.  Vláda 
uložila body 1, 2 a 3 citovaného usnesení další postup a 
také  již  činnosti  pod  těmito  body  měly  být  zahájeny.  V 
tomto  momentě  se  jedná  zejména  o  aktualizaci 
harmonogramu  dalšího  postupu,  proto  nepovažujeme 
zrušení uvedených bodů navrhovaným usnesením vlády 
ani za logické, ani za odůvodnitelné. 
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Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

K čl. IV bod 1 - V této části předklad pracuje s variantou  Materiál byl doplněn. 

zadávacího řízení pro uzavření smlouvy na dobu „max. 
tří  let“  a  předjímá  výlučné  jednání  se  stávajícím  Podstata tohoto materiálu není zdůvodnění použití jednacího 
dodavatelem.  MD  v materiálu  deklaruje  konečný  a  řízení  bez  uveřejnění  pro  potřeby  prodloužení  smlouvy,  na 
jednoznačný  záměr  prodloužit  smlouvu  s konsorciem  jejímž  základě  je  Systém  elektronického  mýta  provozován, 
Kapsch,  chybí  zdůvodnění  proč  nejednat  s dalšími  nýbrž  věcné  zhodnocení  současné  situace  a  stanovení 
potenciálními dodavateli. 

zásadních východisek. 
Prodloužení  smlouvy,  na  jejímž  základě  je  Systém 

V této  souvislosti  upozorňujeme,  že  je  v současné  době  elektronického mýta provozován, o 1 rok je nepostačující pro 

řadou  společností  (např.  SkyToll,a.s.,  National  Toll  přípravu a realizaci zadávacího řízení na dodavatele nového 

Payment  Services  Plc.)  prezentována  jejich  schopnost  Systému elektronického mýta a poskytovatele služeb s jeho 

převzít systém od 1. 1. 2017. MD se tedy musí s těmito  provozem  souvisejících,  a  to  za  součinnosti  Projektového 

nabídkami  vypořádat  (minimálně  v případě  JŘBU).  manažera. 

Z navrhovaného textu také není zřejmé, z jakého důvodu 
nelze realizovat zadávací řízení. V tomto směru je nutné  Ministerstvo  dopravy  předpokládá  zahájení  jednacího  řízení 
Předklad doplnit. 

bez  uveřejnění  se  stávajícím  dodavatelem  služeb  ještě  v  1. 
polovině  roku  2016,  tzn.  před  účinností  novely  zákona  č. 

Dále  požadujeme  jasné  zdůvodnění  lhůt  v Předkladu,  137/2006  Sb.,  o  veřejných  zakázkách,  ve  znění  pozdějších 
resp.  posouzení  délky  nově  navrhovaného  smluvního  předpisů. 
vztahu  (proč  ne  např.  JŘBU  na  1  rok  a  navrhuje  se  Materiál  byl  doplněn  o  popis  zákonných  důvodů  pro 

„nezbytně nutná doba“ v rozsahu max. 3 let) a dále pak  prodloužení smlouvy se stávajícím dodavatelem. 

také  posouzení  zákonnosti  nyní  navrhovaného  postupu 
(JŘBU). Zároveň doporučujeme, aby právní posudek na 
volbu  JŘBU  reflektoval  a  hodnotil  provázanost  s 
aktuálně  připravovaným  novým  zákonem  o  veřejných 
zakázkách,  zejména  pokud  jde  o  podmínky  uplatnění 
JŘBU  (tj.  pojmenování  potenciálních  rizik  a  jejich 
eliminace). Předklad do vlády by měl být v tomto směru 
jednoznačně  doplněn.  Časová  parametrizace  je  jedním 
z klíčových bodů Předkladu včetně zdůvodnění reálnosti 
a  potenciálních  rizik.  Materiál  proto  požadujeme 
doplnit. 
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Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

K variantě zrušení čl. II. bod 1. a 2. - Dojde-li ke zrušení  Materiál  byl  doplněn  o  zdůvodnění  jednotlivých 
dle  čl.  II.  odst.  1  a  2,  pak  chybí  deklarace  vlády  k  navrhovaných  změn  týkajících  se  předcházejících  usnesení 
technologicky  neutrálnímu  zadání  pro  příští  období  vlády České republiky. 
včetně  případného  rozšíření  o  pozemní  komunikace,  Upravený  návrh  usnesení  vlády  České  republiky  k tomuto 

jejichž  zpoplatnění  bude  ekonomicky  výhodné.  Trváme  materiálu obsahuje technologicky neutrální zadávací řízení na 

proto na zachování. 

dodavatele  Systému  elektronického  mýta  a  poskytovatele 
služeb s jeho provozem spojených. 

Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

K materiálu  obecně  –  Požadujeme  doplnění  materiálu  Materiál byl doplněn. 
o dosavadní 

plnění 

platného 

harmonogramu  Informace  o  plnění  časového  harmonogramu  schváleném 

schváleného  vládou  usnesením  č.  935  z 20.  listopadu  usnesením vlády České republiky č. 935 ze dne 20. listopadu 

2015  (tj.  odpočtem  plnění).  Dále  upozorňujeme  na  2015 je v duchu tohoto materiálu nepodstatná, neboť časový 

nutnost  zvážit  časové  lhůty  pro  zadávací  řízení  na  harmonogram obsažený v tomto materiálu je pro zcela odlišný 

projektového  manažera  pro  „velkou“  soutěž.  V úvahu  koncept (v části po roce 2016). Oba  časové harmonogramy 

připadá  také  úprava  v harmonogramu  navrhovaného  obsahují  výkon  činností  zcela  od  sebe  odlišných,  neboť 

časového scénáře (zkrácení doby potřebné na přípravu  v každém  časovém  harmonogramu  jsou  navrženy  činnosti 

tohoto zadávacího řízení). 

související s naplněním konceptu, které se od sebe liší, proto 
jsou  ve  své  podstatě  odlišné  a  neporovnatelné  oba  časové 
harmonogramy (v části po roce 2016).  
Činnosti  k přípravě  výběru  Projektového  manažera  byly  již 
zahájeny. Dne 8. února 2016 ve Věstníku veřejných zakázek 
bylo  uveřejněno  oznámení  předběžných  informací  pro 
veřejnou  zakázku  s názvem:  „Výkon  funkce  projektového 
manažera  pro  realizaci  projektu  výkonového  zpoplatnění 
pozemních  komunikací  v České  republice  po  roce  2019“, 
čímž  byl  realizován  první  zásadní  krok  vedoucí  k realizaci 
zadávacího řízení. 
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Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Ke str. 4 – Předklad uvádí, že na jednání Koaliční rady  Materiál byl doplněn. 
byl  prezentován  záměr  MD,  který  mění  dosavadní  Veškeré zmínky o změně postoje Koaličních stran coby důvod 

koncept. 

změny  přístupu  byly  z materiálu  vypuštěny.  Materiál  byl 
doplněn o detailnější vysvětlení důvodů pro změnu přístupu, 

Vypuštění vývojové větve na nalezení dodavatele služeb  jmenovitě výsledky vyjednávání se stávajícím dodavatelem a 

v rámci otevřeného (užšího) výběrového řízení však není  nedosažení  potřebné  součinnosti  pro  realizaci  otevřeného 

dáno  změnou  postoje  Koaličních  stran,  ale  informací  (užšího)  zadávacího  řízení  na  provoz  stávajícího  mýtného 

MD,  že  harmonogram  z 20.  11.  2015  nebude  naplněn.  systému. 

Z tohoto  důvodu  požadujeme  v předkladu  úvodní  dva 
odstavce na str. 4 vypustit a text přeformulovat. 

 
 
 

Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Předklad  do  vlády  se  musí  vypořádat  s veřejně  Materiál byl doplněn. 
prezentovanými  nabídkami  firmy  SkyToll,  a.s.  a  nově  Ministerstvo dopravy žádnou nabídku na provoz stávajícího 

National  Toll  Payment  Services  (případně  s dalšími  Systému elektronického mýta nedostalo, jedná se o deklarace 

zájemci).  Zárověň  upozorňujeme,  že  by  MD  nemuselo  zájmu,  které  jsou  vyjma  společnosti  Skytoll  CZ  s.r.o. 

obstát  s  argumentací,  že  z technických  důvodů  bezpředmětné. Přesto však si Ministerstvo dopravy v případě 

(s ohledem  na  vlastnictví  infrastruktury  a  jednotlivých  podkladu  u  jedné  společnosti  vyžádalo  již  dříve  bližší 

prvků)  je  provoz  stávajícího  systému  nepředatelný  informace, v případě ostatních subjektů tak učinilo též. 

jinému  subjektu.  Z tohoto  důvodu  požadujeme 
v Předkladu pro vládu toto argumentačně vyjasnit. 
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Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Ke  str.  3,  4,  9,  10  -  Upozorňujeme  na  vnitřní  rozpor  Materiál byl doplněn. 
významné části dokumentu. Z materiálu není zřejmé, kdo  Materiál obsahuje popis vývoje v rámci dohody o součinnosti. 

způsobil současnou situaci v součinnosti (nesoučinnosti)  V předchozích  materiál  týkajících  se  přípravy  Systému 

konsorcia Kapsch. Na str. 4 je uvedeno, že MD od dubna  elektronického  mýta  po  roce  2016  byl  shrnut  vývoj  v 1. 

2015 aktivně v této součinnosti jednalo. Navzdory tomu  polovině roku 2015, kdy postoj současného dodavatele služeb 

se však součinnosti nepodařilo dosáhnout, tudíž nebyly  nabyl  změny  v tom,  že  odmítl  zpracovat  plán  přechodu  a 

vytvořeny  předpoklady  pro  realizaci  zadávacího  řízení  Ministerstvo  dopravy  s využitím  všech  dostupných  sil 

na  provoz  stávajícího  SEM.  Zároveň  se  ale  na  str.  10  v rezortu  nebylo  schopno  tento  přechodový  plán  sestavit  a 

uvádí, že ve IV. čtvrtletí 2015 bylo uskutečněno „pouze“  vyjednat se současným dodavatelem služeb přesné podmínky 

několik  intenzivních  jednání,  jejichž  výsledkem  byl  přechodu provozu SEM ze současného dodavatele služeb na 

konsensus nad dvěma dokumenty. Dále se uvádí, že 18.  nově  vybraného  dodavatele  služeb.  Tato  bezradnost  byla 

1.  2016  začala  jednání  o  součinnosti  stávajícího  vyřešena  zasmluvněním  Technicko-organizačního  poradce, 

dodavatele  služeb.  Současně  je  ale  v Podkladu  pro  který  je  plně  kompetentní  k jednání  stran  součinnosti  se 

jednání  ŘV  konaném  dne  26.  ledna  2016  uvedeno,  že  stávajícím dodavatelem služeb. V měsíci listopadu a prosinci 

v případě,  že  nebude  zajištěna  součinnost  stávajícího  2015 bylo jednáno se zástupci, na jejich žádost,  stávajícího 

dodavatele služeb, bude SoS prodloužena se stávajícím  dodavatele  služeb  o  dokumentech,  které  umožňují  jednat 

dodavatelem služeb (konsorciem Kapsch) v rámci JŘBU  Ministerstvu  dopravy  o  dokumentaci  SEM,  a  to  včetně 

na  dobu  3  let  (viz  str.  9  Předkladu)  a  na  str.  3  téhož  Technicko-organizačního poradce. 

podkladu je pak uvedeno, že v případě, že bude zajištěna 
součinnost  stávajícího  dodavatele  služeb  (konsorciem  Dne 18. ledna 2016 pak začala jednání na konkrétních bodech 
Kapsch),  pak  se  předpokládá  realizace  přechodového  dohody o součinnosti. 
plánu nově vybranému dodavateli do března 2018 s tím,  Materiál  je  koncipován  v souladu  s návrhem  Ministerstva 
že tento nový dodavatel zajišťuje provoz SEM od dubna  dopravy a navazujícími závěry jednání koaličních stran, které 
2018.  Tj.  v principu  prodloužení  SoS  se  stávajícím  se uskutečnilo dne 25. ledna 2016. Výsledek tohoto jednání se 
konsorciem  Kapsch  o  cca  15  měsíců  (oproti  liší  od  konceptu  zapracovaného  do  Podkladu  pro  jednání 
nesoučinnosti, kdy se SoS prodlužuje o 36 měsíců). Tato  Řídícího výboru, který byl jako příloha pro ilustraci přiložen 
část  Předkladu  je  tudíž  vnitřně  rozporná.  Z tohoto  k tomuto materiálu. 
důvodu požadujeme doložení počtu proběhlých jednání 
s konsorciem  Kapsch,  jejich  témata  a  závěry  tak,  aby 
uvedená  nesoučinnost  Kapsche  byla  zjevná.  V této 
souvislosti  je  dále  k úvaze,  zda  je  nutné  přikládat 
podklad pro jednání Řídícího výboru z 26/1/2016. 
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Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Ke str. 8  - V navrhovaném znění  požadujeme na str. 8  Činnosti  související  s certifikací  Poskytovatele  evropské 
v odstavci týkající se října – prosince 2017 úpravu textu  služby elektronického mýta (dále také Poskytovatel EETS) a 
v části,  kde  se  hovoří  o  „případné  existenci  jeho palubních zařízení jsou odvislé od jeho existence a snahy 
poskytovatele EETS…“, neboť jeho smysl není zřejmý. Je  tuto  službu  poskytovat  v České  republice.  Poskytovatelem 
nutné  objasnit  způsob  nalezení  poskytovatele,  časově  EETS  v České  republice  bude  každý  subjekt,  který  v této 
upřesnit, kdy dojde k vypsání tendru atp. 

záležitosti,  a  po  splnění  předem  stanovených  podmínek, 
uzavře s Ředitelstvím smlouvu o poskytování evropské služby 
elektronického mýta v České republice. Žádné zadávací řízení 
na  Poskytovatele  EETS  se  realizovat  nebude,  neboť  do 
domény České republiky je naší povinností připustit každého 
Poskytovatele  EETS,  který  splní  podmínky  stanovené 
příslušnou  legislativou  Evropské  unie  a  České  republiky. 
Nebude-li  v České  republice  v inkriminované  době 
Poskytovatel  EETS,  resp.  subjekt  žádající  o  možnost  tuto 
službu  poskytovat,  nebudou  výše  uvedené  činnosti 
realizovány. 

Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Dále  se  navrhuje  doplnit  materiál  o  informaci,  jakým  Materiál byl doplněn. 
způsobem  se  koncept  v přechodové  fázi  vypořádá  s  Koncept  obsažený  v tomto  materiálu  již  nepočítá  s užším 

existencí nařízení a směrnic EK přijatých i Vládou ČR  zadávacím  řízením  na  tříletý  provoz  stávajícího  Systému 

k EETC. 

Žádoucí 

je 

doplnit 

materiál 

také  elektronického mýta, proto již není v časovém harmonogramu 

o charakteristiku současného stavu v kontextu dřívějších  uvedeno  přechodové  období,  v rámci  kterého  mělo  dojít 

stanovisek. 

k předávání  systému  stávajícím  dodavatelem  služeb  nově 
vybranému dodavateli služeb. 
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Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

K str.  5  –  Materiál  se  zabývá  tzv.  „exit-strategii“  u  Materiál byl doplněn. 
současného  systému.  Doporučuje  se  rovněž  vyjasnit  Pro vysvětlenou uvádíme, že tvůrcem strategie rozhodně není 

konkrétní východiska pro tuto „exit-strategii“ a postup,  stávající  dodavatel  služeb  nýbrž  Ministerstvo  dopravy  a 

jakým  pro  ni  získat  kompetence  státu.  Také  je  nutné  Ředitelství silnici a dálnic ČR, a to s využitím poradenství ze 

upřesnit úlohu ŘSD v této etapě. V tuto chvíli z materiálu  strany Technicko-organizačního poradce. 

vyplývá,  že  hlavním  tvůrcem  strategie  bude  opět 
současný  dodavatel  služby,  což  nelze  považovat  za 
vhodné. 
Doporučující připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Ke str. 3 – Materiál uvádí, že MD doposud postupovalo  Materiál byl doplněn. 
dle  Usnesení  č.  693/2015  a  že  „bylo  nutné  zajistit… 
dohodu o součinnosti s konsorciem Kapsch a dohodu o 
podmíněném prodloužení SoS“. Doporučuje se, aby byla 
tato  část  vyjasněna  srozumitelněji,  neboť  stávající 
formulace může být zavádějící (předložený text navozuje 
dojem, že jsou tyto dohody již vyjednány a uzavřeny). 
Doporučující připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Doporučuje se, aby byl dokument doplněn o analýzu RIA,  Hodnocení  dopadů  regulace  (RIA)  je  soustava  metod 
která  by  obsahovala  rozbor  dopadů  navrženého  směřujících k systematickému  zhodnocení  negativních nebo 
konceptu,  a  to  jak  ve  věcech  ekonomických,  tak  pozitivních  dopadů  variant  navrhovaných  (ex  ante)  či 
systémově  funkčních.  Dále  navrhujeme,  aby  nebyla  existujících (ex post) regulací. Regulacemi rozumíme soubor 
vynechána analýza v souladu s nařízeními a směrnicemi  rozmanitých  nástrojů,  pomocí  kterých  vláda  ovlivňuje 
EK. 

chování  občanů  a  jejich  skupin  s  cílem  řešit  identifikované 
problémy. Hodnocení dopadu regulace je ve vztahu k tomuto 
materiálu bezpředmětné. 
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Doporučující připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Doporučuje  se  reagovat  v materiálu  na  absenci  Pro  zajištění  kompetence  státu  jednat  se  stávajícím 
informace  o přípravě  státu  stát  se  kompetentním  a  dodavatelem  služeb  byl  zasmluvněn  Technicko-organizační 
efektivním  partnerem  při  vyjednávání  se  současným  poradce.  Stát  tak  nabyl  plné  kompetence  vést  jednání  stran 
dodavatelem mýtné služby, a to jak po stránce právní, tak  součinnosti, prodloužení smluvního vztahu atd. se stávajícím 
i technické a ekonomické. Upozorňuje se, že v dokumentu  dodavatelem služeb. 
chybí  standardní nastavení  projektového řízení  jak pro 
první, tak pro druhou etapu. 
Doporučující připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Předklad  je  třeba  doplnit  o  vysvětlující  poznámku  do  Nový Systém elektronického mýta po roce 2019 bude navržen 
Harmonogramu  po  roce  2019,  kde  se  hovoří  znovu  o  a dodán plně v souladu se všemi technickými a legislativními 
výběru  „Dodavatele  nového  systému  SEM“,  ale  zcela  požadavky týkající se Evropské služby elektronického mýta. 
zde chybí nutnost rozdělení rolí „poskytovatele mýtných 
dat“  a  „výběrčího  mýta“,  jakož  i  „manažera  mýtného 
systému“ jako třetí nutné entity podle směrnice EK. 
Doporučující připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

K str. 4 - Text hovořící o vytváření maximálního tlaku na  Pro  zajištění  kompetence  státu  jednat  se  stávajícím 
optimalizaci  nákladů  v  přechodné  etapě  je  nutné  dodavatelem  služeb  byl  zasmluvněn  Technicko-organizační 
upřesnit,  neboť  v něm  chybí  důležité  informace  (např.  poradce.  Stát  tak  nabyl  plné  kompetence  vést  jednání  stran 
určení,  který  subjekt  bude  za  optimalizaci  zodpovídat).  součinnosti, prodloužení smluvního vztahu atd. se stávajícím 
Tímto vzniká otázka, kdo je v současné době dostatečně  dodavatelem  služeb.  Jednání  stran  optimalizace,  a  to  jak 
kompetentní  a  zná  tzv.“Key  costs  drivers“  stávajícího  cenové, tak i týkající se rozsahu služeb, nevyjímaje. 
dodavatele  a  jeho  subdodavatelů.  Tuto  činnost  nelze 
ponechat samotnému dodavateli služby. Z tohoto důvodu 
se navrhuje návrh doplnit a formulačně upřesnit. 
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Doporučující připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

S ohledem  na  závažnost  předkládaného  materiálu  Jednání ve všech směrech se stávajícím dodavatelem služeb 
doporučujeme  upřesnit  otázku  dohody  o  součinnosti.  vede  Ministerstvo  dopravy  společně  s Ředitelstvím  silnic  a 
Domníváme se, že je nutné uvést, s kým personálně bude  dálnic  ČR  (jakožto  provozovatelem  SEM)  a  Technicko-
Kapsch  odborně  jednat  o technických,  právních  a  organizačním poradcem. 
ekonomických detailech. 
Bez připomínek 

 

Česká národní banka 
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Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Harmonogram  je  obsahově  významně  posunut  oproti  Časový  harmonogram  obsažený  v tomto  materiálu  byl 
podkladu  pro  jednání  Řídícího  výboru  konané  dne  26.  sestaven  v souladu  s dohodou  koaličních  stran,  které  bylo 
ledna  2016,  který  tvoří  jeho  přílohu  (dále  též  dosaženo na jednání dne 25. ledna 2016. Koncept prodloužení 
„podklad“).  Zatímco  podklad  ještě  počítá  se  dvěma  smlouvy  o  poskytování  služeb  souvisejících  s  provozem 
variantami  dalšího  postupu,  jednak  s tím,  že  bude  systému  výkonového  zpoplatnění  vybraných  pozemních 
zajištěna  součinnost  stávajícího  dodavatele  služeb  komunikací  v  České  republice  (dále  také  „SoS“)  na  dobu 
(Konsorcia  společností  Kapsch),  a  jednak  že  tato  nejméně  2,  nejvýše  však  3  let  vzešel  z návrhu  Ministerstav 
součinnost zajištěna nebude, harmonogram předaný do  dopravy  projednaného  na  výše  uvedeném  jednání.  SoS  tak 
připomínkového řízení k 1. únoru 2016 už jednoznačně  bude  prodloužena  na  dobu  nezbytně  nutnou  pro  nalezení 
vychází  z toho,  že  tato  součinnost  zajištěna  nebude.  Je  Projektového  manažera  a  přípravu  a  realizaci  zadávacího 
kardinální  otázkou,  co  se  přihodilo  v oněch  třech  řízení na dodavatele nového Systému elektronického mýta a 
pracovních dnech mezi  26. 1. a 1. 2. 2016 tak, že bylo  poskytovatele služeb s jeho provozem souvisejících. 
třeba  variantu  o  součinnosti  odvrhnout.  Materiál  Podklad pro Řídící  výbor neobsahuje informace  o  případně 

nevysvětluje vládě dostatečně zřetelně průběh jednání se  dalším provozování stávajícího SEM v letech 2020 – 2025. 

Hospodářská komora 

stávajícím dodavatelem služeb (z textu na str. 11 – 12 by 
vyplývalo,  že  se  snad  o  součinnosti  dále  jedná)  ani  Materiál  obsahuje  jednotlivé  kroky  vedoucí  k nalezení 
důvody,  proč  se  uzavření  dohody  o  součinnosti  Projektového manažera, přípravě a realizaci zadávacího řízení 
nezdařilo. To je zásadní problém a už proto by měl být  na nový SEM, dodávku nového SEM a jeho pilotní provoz. 
materiál vrácen předkladateli k doplnění.   

V oblasti  rizik  byl  materiál  doplněn.  Technicko-organizační 
poradce  zpracoval  analýzu  rizik,  která  je  v současném 

Další  slabinou  materiálu  je  nedostatečné  vysvětlení  konceptu  využitelná  jen  částečně,  neboť  byla  připravena 

důsledků  odmítnutí  součinnosti  ze  strany  stávajícího  v souladu s původním konceptem (tříletý provoz SEM nově 

dodavatele služeb. V podkladu se uvádí (str. 15 - 16), že  vybraným dodavatelem služeb). 

v případě nedosažení dohody stran o součinnosti nebude 
možné  realizovat  koncepci  výkonového  zpoplatnění  Poskytování  Evropské  služby  elektronického  mýta  v České 
pozemních  komunikací  v  České  republice  a  současný  republice je ošetřeno zákonem č. 13/1997 Sb., o pozemních 
systém  bude  muset  být  provozován  i  pro  roky  2020  –  komunikacích, ve znění pozdějších předpisů, a to již od roku 
2025.  Jde  o  další  závažný  problém,  který  však  2012. 
v materiálu  není  výslovně  konstatován  a  jeho  důsledky 
(zejména  ve  vztahu  k budoucímu  provozovateli)  nejsou 
popsány. Projevuje se jakoby mimochodem pouze tím, že 
se  z materiálu  oproti  předchozím  verzím  vypustily 
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jakékoliv  zmínky  o  přípravě  takové  koncepce  a  o 
přípravě projektové dokumentace pro tzv. technologicky 
neutrální  zadávací  řízení.  I  to  je  důvod  pro  vrácení 
materiálu  k dopracování.  Další  důvod  k dopracování 
materiálu  je  potřeba  standardní  analýzy  rizik  v části 
harmonogramu nazvané „RIZIKA“. 

Poněkud  paradoxně  má  být  pozitivním  důsledkem 
odmítnutí součinnosti ze strany provozovatele urychlení 
implementace  Evropské  služby  elektronického  mýta 
(EETS) zhruba o 1 ¼ roku.  

Navržený časový postup obsahuje i nadále velký rozsah 
nejistot  a  rizik,  z nichž  některé  nejsou  vůbec  nebo 
uspokojivě popsány (viz níže). To je zmíněno na str. 12 a 
uzavřeno větou: „S ohledem na výše uvedené body není 
vyloučeno, že postup oproti uvedenému harmonogramu 
dozná  zpoždění,  avšak  Ministerstvo  dopravy  bude 
usilovat o zkrácení výše uvedených termínů.“. 

Je  třeba  dodat,  že  část  těchto  rizik  si  způsobilo 
Ministerstvo  dopravy  (dále  jen  „MD“)  samo  tím,  že 
uzavřelo  rámcovou  smlouvu  na  činnost  technicko-
organizačního poradce přípravy elektronického mýta po 
roce 2016 bez řádného zadávacího řízení. Z řady důvodů 
je na místě zvážit přechod ke krizovému řízení projektu. 

Pokud  jde  o  EETS,  nejsme  si  jistí,  jestli  zavedení 
nevyžaduje i změnu legislativy. A pokud ano, pak je o to 
více nereálný termín 2017. Analýza potřebné legislativy 
by měla být nedílnou součástí harmonogramu. Jinak se 
může jednat jen o (další) slohové cvičení. 
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Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Je třeba odstranit nejednotnost mezi textem předkládací  Materiál  byl  doplněn  o  zdůvodnění  jednotlivých 
zprávy a návrhem usnesení vlády. 

navrhovaných  změn  týkajících  se  předcházejících  usnesení 
vlády České republiky. 

Odůvodnění:  

Str.  3  části  III  materiálu  obsahuje  informace  o  dosavadním 
průběhu přípravy Systému elektronického mýta po roce 2016, 

a) V předkládací zprávě (část II materiálu) se hovoří o  a to do jednání zástupců koaliční stran (název kapitoly proto 

prodloužení  smlouvy,  aniž  by  smlouva  byla  zní: „Koncept Ministerstva dopravy před jednáním koaliční 

specifikována  (pravděpodobně  je  míněna  „Smlouva  o  rady dne 25. ledna 2016“). Dále v textu je pak uveden, resp. 

poskytování  služeb  souvisejících  s  provozem  systému  představen  upravený  koncept,  který  vzešel  z návrhu 

výkonového 

zpoplatnění 

vybraných 

pozemních  Ministerstva dopravy a na o navazující dohody představitelů 

komunikací v České republice“ ze dne 29. 3. 2006 – dále  koaliční stran, které bylo dosaženo na jednání dne 25. ledna 

jen „SoS“), na str. 3 harmonogramu (část III materiálu)  2016  (název  kapitoly  proto  zní:  „Koncept  Ministerstva 

je  hovořeno  o  podmíněném  prodloužení  SoS,  což  dopravy po jednání koaliční rady dne 25. ledna 2016“). 

koresponduje i s navrženým časovým postupem na str. 13  Zajištění provozu stávajícího SEM současným dodavatelem 

harmonogramu  (část  III  materiálu).  Pravděpodobně  je  služeb bude nutné realizovat jednak dodatkem ke smlouvě o 

myšleno prodloužení formou uzavření dodatku k SoS. 

poskytování  služeb  souvisejících  s  provozem  systému 

b) V návrhu usnesení vlády bod IV č. 1 (část I materiálu)  výkonového zpoplatnění vybraných pozemních komunikací v 
se  hovoří  „….o  uzavření  smlouvy  se  stávajícím  České  republice  (samotné  prodloužení  smlouvy,  případná 
dodavatelem  služeb  na  provoz  stávajícího  Systému  optimalizace cen, Evropská služba elektronického mýta atd.) 
elektronického mýta ….“,aniž by smlouva byla jakkoliv  a  jednak  dodatkem  ke  smlouvě  o  dodávce  systému 
specifikována.

výkonového  zpoplatnění  (dodávka  mýtné  infrastruktury  ve 

 

vztahu k dodatku ke smlouvě o dodávce systému výkonového 
zpoplatnění  ze  dne  27.  prosince  2007,  palubní  jednotky  a 
Evropská služba elektronického mýta). 
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Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Je  třeba  zpřesnit  popis  rizik  uvedený  na  str.  11  Materiál byl doplněn. 
harmonogramu.  Navíc  je  třeba  identifikovat  případná  Technicko-organizační poradce zpracoval analýzu rizik, která 

další  rizika  standardní  analýzou  rizik  zpracovanou  je v současném konceptu využitelná jen částečně, neboť byla 

subjektem  nezávislým  na  MD  a  uvést  rovněž  návrh  připravena  v souladu  s původním  konceptem  (tříletý  provoz 

opatření  minimalizující  negativní  dopady  uvedených  SEM nově vybraným dodavatelem služeb). 

rizik.  

Odůvodnění: 

Na str. 11 zprávy (část III materiálu) jsou velmi obecně 
popsána  rizika  spojená  s dalším  postupem  podle 
harmonogramu, a to formou odporující standardní praxi 
risk managementu. 

Již  známá  rizika  nejsou  exaktně  popsána,  nejsou 
identifikována  všechna  relevantní  rizika  (např.  riziko 
sankcí ze strany EU), absentuje jakýkoliv návrh opatření 
minimalizující negativní dopady uvedených rizik.  

Uvádíme  pouze  dva  příklady,  jak  lze  postupovat  při 
exaktním popisu rizik: 

a)  Riziko pravomocného zákazu plnění smlouvy MD se 

společností  Deloitte  z  důvodu  jejího  nezákonného 
uzavření. 

Toto riziko je v plném rozsahu známé, pravděpodobnost 
jeho  naplnění  je  velmi  vysoká.  Harmonogram  s  tímto 
vůbec nepočítá a považuje za jisté, že činnost technicko-
organizačního  poradce  zajistí  potřebnou  zadávací 
dokumentaci na výběrová řízení a jiné činnosti dle této 
smlouvy. 
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b)  Riziko  zákazu  plnění  prodloužení  SoS  nebo  nové 

smlouvy  s konsorciem  Kapsch  s  platností  od  1.  1. 
2017. 

Toto riziko není v plném rozsahu známé, názory na jeho 
výši  (a hlavně příčiny) jsou v odborné veřejnosti velmi 
rozporuplné.  Materiál  zmiňuje  pouze  možnou 
nezákonnost  jedné  příčiny  (technické  důvody)  a  zcela 
pomíjí  jiné  neméně  závažná  rizika  (např.  nezákonnost 
prodloužení SoS z právních důvodů). 
Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

V části  „Závěr“  požadujeme  upravit  a  vypustit:  Materiál obsahuje časový harmonogram, který je založen na 
„nejméně  2,  nejvýše  však“  MD  po  schválení  výše  reálné  představě  průběhu  jednotlivých  jednání,  zadávacích 
uvedeného  konceptu  vládou  zahájí  jednání  se  zástupci  řízení atd. Ministerstvo dopravy v průběhu roku 2015 nabylo 
Konsorcia společností Kapsch stran prodloužení SoS na  dostatečných  znalostí  a  zkušeností  v jednáních  se  zástupci 
dobu  3  let,  a  stran  úpravy  SoD  v  souladu  s  výše  stávajícího  dodavatele  služeb  a  současně  zasmluvnilo 
uvedeným. 

Technicko-organizačního poradce, proto je reálné dosáhnout 
všech  vytyčených  cílů  během  2  až  3  let.  Každopádně 

Odůvodnění:   

s ohledem na již realizovaná jednací řízení bez uveřejnění na 
poskytování  služeb  spojených  s provozem  obdobných 

Protože  je  obecně  známá  neschopnost  MD  vypsat  a  systémů, bylo ze strany Ministerstva dopravy nutné uvést toto 

dotáhnout do úspěšného konce jakékoliv výběrové řízení,  rozpětí a vynaložit tak veškeré úsilí pro to, aby těchto cílů bylo 

požadujeme  doplnit  do  závěrů  místo  použité  formulace  dosaženo. 

rovnou  pevně  stanovený  termín  3  roky  (nebo  i  déle, 
termín reálně splnitelný, aby se nestalo, že se za dva roky 
bude  opakovat  to,  co  se  děje  nyní).  Pro  uživatele  je 
důležité, aby přechod na jakýkoliv následný systém byl 
co  nejméně  bolestný  a  jednoduchý.  To  je  také  důvod, 
proč navrhujeme prodloužení stávajícího termínu. Dále 
jsou  důležité  náklady,  neradi  bychom  viděli,  aby  nový 
systém  byl  nákladnější  než  současný.  A  to  jak  pro 
uživatele, tak i pro státní rozpočet. 
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Zásadní připomínka 

Připomínka je akceptována / Vysvětleno 

Závěrem Hospodářská komora ČR (dále jen „HK ČR“)  Časová  dotace  pro  tento  materiál  nebyla  stanovena 
vyjadřuje  svůj  nesouhlas  se  způsobem,  jakým  MD  Ministerstvem  dopravy  nýbrž  koaličními  stranami  na  jejich 
přistupovalo  ke  lhůtě  připomínkového  řízení  tohoto  zasedání dne 25. ledna 2016, kde byl stanoven požadavek na 
návrhu. Původně stanovená lhůta 15. února 2016 byla  předložení  tohoto  materiálu  vládě  k jednání  dne  17.  února 
koncem minulého týdne v eKLEPu zkrácena o týden na  2016. V této souvislosti bylo požádáno o zkrácení lhůty pro 
8.  února  2016.  HK  ČR  je  toho  názoru,  že  zkrácením  mezirezortní  připomínkové  řízní,  a  to  tak,  aby  byl  materiál 
termínu u takto problematického materiálu MD klade na  předložen  k jednání  členů  vlády  dne  17.  února  2016. 
připomínková místa neúměrné nároky. 

Připomínková místa o tom byla včas informována. 

Bez připomínek 

 

Hlavní město Praha 

Krajský úřad Jihočeského 

Bez připomínek 

 

kraje 

Krajský úřad 

Bez připomínek 

 

Jihomoravského kraje 

Bez připomínek 

 

Krajský úřad kraje Vysočina 

Krajský úřad Karlovarského  Bez připomínek 

 

kraje 

Krajský úřad 

Bez připomínek 

 

Královéhradeckého kraje 

Krajský úřad Libereckého 

Bez připomínek 

 

kraje 
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Krajský úřad 

Bez připomínek 

 

Moravskoslezského kraje 

Krajský úřad Olomouckého  Bez připomínek 

 

kraje 

Krajský úřad Pardubického 

Bez připomínek 

 

kraje 

Krajský úřad Plzeňského 

Bez připomínek 

 

kraje 

Krajský úřad Středočeského  Bez připomínek 

 

kraje 

Krajský úřad Ústeckého 

Bez připomínek 

 

kraje 

Krajský úřad Zlínského 

Bez připomínek 

 

kraje 

Svaz měst a obcí České 

Bez připomínek 

 

republiky 

 
 
 

29 

 




    

  

  
